
\
EVRoPSKÁ UNIE
Evropdté *trukbrálni a inwsti&ri |ondy
opemful program $ýzc<um' vývoj a vzdělávánÍ

Zápis z 3' zasedání Řiaicitro výboru
projektu Místní akční p|án vzdělávání pro H|učínsko západ

c2.02.3.68/0. 0/0. 0/ 1 5_005 I 0000292

Místo a qas kgnání: oÚ v Bolaticích, 9. 1' 2017, zahě4eni 13:30 hodin
9qznam účastníků: vizte prezenční |istinu

Program zasedání ŘV:

1. Zahájeni zasedání ŘV ve 13:30
2' Stručné seznámení s dosavadními výsledky a p|ánem aktivit MAP
3' Podpora vzděláváníz |RoP přes MAS - |nfrastruktura pro zŠ, uŠ a da|šívzdě|ávání

dětí a Žáků
4, Definování priorit akčního p|ánu
5' Schva|ovánístrategického rámce a investičních a neinvestičních záměrů MAP do

roku 2023
6. Diskuze

Hana Paverová, projektová manaŽerka MAP, na začátek zasedání přivíta|a všechny
přítomné, poděkovala všem za účast a seznámi|a je s programem dnešního ŘV. Hana
Paverová navrhla p' Peterka, ředite|e Svářečské ško|y jako č|ena Řv, Řv jednoh|asně
jmenovaného přUa|. SchváliI také jednoh|asně program zasedání.

Dále H. Paverová seznámi|a ŘV s činností MAP, s jejím obsahem a s novinkami' oznámi|a,
Že vrcho|em dnešního zasedání bude schvá|ení Strategického rámce MAP. Připomně|a
účastníkŮm vzdě|ávací aktivity v rámci podaktivity ,,Budování zna|ostních kapacit.., které by|y
rea|izovány v předeš|ých měsících , a pozva|a přítomné na da|ší aktivity, jeŽ budou, v sou|adu
s harmonogramem, probíhat V roce 2017. Dá|e vysvětli|a, kde informace o vzdě|ávacích
aktivitách najít, a to na webu MAS H|uěínsko, tyto by|y také všem ředite|ům ško| zas|ány na
podzim minulého roku via e-mai|. oznámi|a rovněŽ moŽnost vydávání certifikátŮ pro
účastníky vzdě|ávacích aktivit MAP. Myš|enka vznik|a na podnět něktených účastnic
předeš|ých vzdělávacích aktivit.

H. Paverová dá|e přešla na bod 4, a to definování priorit akěního p|ánu' Vysvět|i|a jeho údě|
a z čeho se bude sk|ádat . zejména se jedná o roz|išení aktivit (ednot|ivých) ško| a aktivit
bpo|upráce na Úrovni mikroregionu. By|o navrženo, Že č|enové rea|izačního týmu mají na
starosti syntézu a komp|etaci aktivit na úrovni jednotlivých ško|; nás|edně bude takto
zpracovaná syntéza před|oŽena via e-mai| členům řídícího výboru k posouzení' H. Paverová
da|a h|asovat za tento návrh, ŘV v tomto bodě byl jednoh|asně pro, nikdo z přítomných se
nezdrže| h|asování. Dá|e vysvět|i|a, jak by se vše provádě|o a co vše můŽe být obsahem.
Nás|edně by|a pozornost zaměřena na (potencioná|ní) projekty spo|upráce na úrovni
mikroregionu a návrhy přítomných. Jednot|ivé návrhy by|y vznášeny pro 3 povinná opatření
MAP a 1 vo|ite|né (UdrŽenía rozvoj regioná|níidentity).

Zapsaly a zpracova|y: Zuzana Mrovcová a Hana Paverová
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U (prvního) tématu Předškolní vzdělávání paní B|anka Poštulková navrh|a spo|u s p. D.
Quiskovou z MAS H|učínsko téma Legis|ativa a specifikace práce s 2|etými dětmi, k čemuŽ
se připojiIi všichni přítomní. Dá|e p' Quisková podotk|a, Že některé děti mají špatné
komunikační dovednosti. K tomuto tématu by|a navrŽena |ogopedická pomoc, do které by
mě|i být zapojeni i rodiče. P. Quisková uved|a, že by |ogopedie mohla být spojena rovněŽ
s hypoterapií. Současně bylo navrŽeno, aby do aktivit, příp' záŽitkových aktivit by|i
zapojováni i rodiče dětí, v rámci rozvoje komunikačních dovedností navrhují členové ŘV
zaměřit se na osvětovou činnost. (Mezi)ško|ní psycho|og na úrovni MŠ, kteý by moh|
spo|upracovat s a navrhovat řešení prob|émů a působit jako komunikátor s rodiči, byl
v současné době spíše zamítnut. Jedním z da|ších návrhů by| rovněŽ uce|ený sumář
stavebních Úprav a specifik pro práci s 2|etými dětmi.

V da|ším tématu Čtenářská a matematická gramotnost v ZŠ Hana Paverová ŘV seznámila
s moŽnostmi, jako jsou náslechové hodiny, výměna zkušeností, exkurze, krouŽky a k|uby
čtenářské a matematické apod., jež vycházejí z návrhů a definování prob|émových okruhů
stanovených č|eny dané pracovní skupiny. Řv podotk|, že je třeba dá|e spo|upracovat
s knihovnami, nebot' tato forma spo|upráce patří k osvědčeným a etablovaným. Da|ším
podbodem by|y příp' soutěŽe a o|ympiády' K těmto se členové ŘV stavějí spíše skepticky, a
to z důvodu pří|iš ve|kého mnoŽství roz|ičných podobných aktivit. Pan ředite| ZŠ a MŠ
Bo|atice podotkl, Že je nutné k|ást důraz na výuku jako takovou. Řv ,,meziško|ní.. soutěŽe na
Úrovni mikroregionu zce|a nezavrh|, spíše se přik|ánějí k jiné formě, a to se zapojením rodičů
Žáků, resp. zapojením ce|é rodiny, např. v knihovnách. Starosta Bolatic Herbert Pavera si
vza| s|ovo a připomně|, že Prajzská Ambasáda pořádá řadu akcí pro rodiče s dětmi' Dá|e
uved|, Že je třeba pokračovat v nastavené spo|upráci školy s obcí, s rodiči a dětmi a tuto dále
rozvíjet. V případě nás|echových hodin se č|enové Řv srrodti na tom, Že to v současné době
sh|edávají spíše jako nereá|né. Navrhují pokračovat v exkurzích, výměně zkušeností
a přík|adů dobré praxe.

Třetím dotčeným tématem se sta|o povinné opatření ,,lnkluze,,. Na zák|adě podnětů a návrhů
vzeš|ých na setkání pracovní skupiny by| připomenut potenc. vznik speciá|ního centra pro
spádové obce, toto by poskytova|o zázemi, a to materiá|ního (kompenzační pomůcky
|iteratura) i poradenského charakteru. Starosta Bo|atic Herbert Pavera spíše navrhuje určitý
(interaktivní) seznam věcí, které ško|y jiŽ, resp. aktuá|ně nepotřebují a tyto by ško|y mohly
mezi sebou sdí|et a vypůjčit si' Ředite| ZŠ a MŠ Bo|atice podotk|, Že by tato forma sdílení
mě|a určitě smys|, p' Quisková navrh|a moŽnost fungování nabázi jakési spo|ečné buzy'
Další téma, které zmínila H. Paverová, byly ško|ní k|uby. V tomto bodě p. ouisková
připomně|a spo|upráci rovněž s církvemi. Majite| Svářeěské ško|y pan Peterek poukáza| na
moŽnost rea|izace projektu vo|nočasových aktivit zaměřených na sport, rozvoj individuálního
nadání, schopností a zna|ostí (krouŽky technické, přírodovědné, humánní, umě|ecké); úče|né
trávení vo|ného času (domácí úko|y, doučování) a dá|e na č|ověka, přírodu a Životní
prostředí. Uvedené aktivity by by|y rea|izovány v prostoráchZámku v Kravařích, fotba|ového,
tenisového či go|fového areá|u, prostorách firmy DK1, parkouru, na rybářské chatě,
v prostorách SDH, m|ýna, Bu|y Arény či Aquaparku tamtéŽ. Da|ším tématem byly děti
ohroŽené ško|ním neúspěchem, a to h|avě z důvodu rozvodu rodičů. Pos|éze ŘV navrh|
jakousi databázi potenciá|ních doučujících, zejm. pak studentů a seniorů, kteří by se chtě|i

Zapsa|y a zpracova|y: Zuzana Mrovcová a Hana Paverová
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(mohli) zapojit do doučování dětí. Poznámka: Rodiče chtějí krouŽky pro sVé děti v době, kdy
jsou v práci.

V případě tématu Udržení a rozvoj regionálnÍ identity bylo stran p. starosty obce Bolatice
zmíněno zapojení HIučínského muzea i propojení tématu čtenářské a matematické
gramotnosti s,,regioná|ní identitou.. (přírodopis, v|astivěda, hudební výchova, dějepis apod.).
Vytváří se učební pomůcky jak na MAS H|učínsko, tak na úrovni dobrovo|ného svazku SoH.
Řv rvituje vznik a práci s pracovními |isty (přík|ad Archeopark stran p. ředite|e ZŠ Kravaře-
Kouty), které by děti ,,vys|a|y.. do terénu a dŮraz na interaktivní přístup. Paní Quisková
podotk|a, Že je přis|íbena spo|upráce v ob|asti v|astivědy, e|ektronická podoba a děti by si to
vytiskly sami doma.

Hana Paverová tedy uzavře|a toto téma a zepta|a se ŘV, zda se moh|o přejít ke schvá|ení
strategického rámce. Ukáza|a co je obsahem a da|a h|asovat. Všichni byli pro, nikdo se
nezdrŽe|. ŘV strategický rámce schvá|i|. Dá|e si vza|a s|ovo paní Quisková. Všechny srdečně
pozva|a na chystaný zájezd zřizovate|ů a ředitelů ško| zapojených do MAP. Termín by byl
Březen, Duben 2017 aje|o by se na jednu noc. Dá|e m|uvi|a o dotačních výzvách, |T|, Že
budou vypsány výzvy MAS ale aŽ 2018. Podotk|a, že zák|ad je v bezbariérovosti, bude
děláno na 2x aŽ do roku 2020. Dá|e m|uvi|a o da|ších moŽnostech, šablonách a NIDV (odkaz
na web). Upozorni|a ŘV na MAP+, a Že se bude podávat vDubnu 2017. Hana Paverová
vysvět|i|a pojem MAP+, Že je již o jednot|ivých školách apod.

Pos|edním bodem by|a diskuze.

Usnesení z 3. zasedani Řioicino výboru

Řioici výbor na svém třetím zasedání dne 9' 1' 2017 v Bo|aticích po projednání stanoveného
programu a proběh|é diskuzi přijímá toto usnesení:

Schva|uie aktua|izovanou verzi Strategického rámce MAP do roku 2023 včetně pří|oh
(investiění a neinvestič,ní záměry ško|, NNo, církví).

v .../r:.;3,. dne Q../:..bt

Zapsa|y a zpracova|y: Zuzana Mrovcová a Hana Paverová
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předseda Řioicino výboru MAP
Ing. Petr Muczka
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